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Írásbeli választ igénylő kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 .§-a alapján kérdést kívánok benyújtani, dr. Magyar Bálint oktatási
miniszterhez „Hogyan próbálja segíteni a kormány azon iskolákat fenntartó kistelepülési
önkormányzatokat, amelyek egy adminisztratív rendelkezés kapcsán jelentős hátrányokat
szenvednek el? IL címmel .

A kérdésre adott választ írásban kérem!

Tisztelt Miniszter úr!

K/7837 . számon kérdést intéztem Önhöz „Hogyan próbálja segíteni a kormány azon iskolákat
fenntartó kistelepülési önkormányzatokat, amelyek egy adminisztratív rendelkezés kapcsán
jelentős hátrányokat szenvednek el? " címmel .

Ebben arra kerestem a választ, hogy az oktatási tárca biztosít-e valamiféle plusz forrást azon
kistelepülési önkormányzatoknak, amelyek nem tudnak megfelelni a nevelési-oktatási
intézmények működési rendjéről szóló 11/1994 . (VI . 8 .) MKM rendelet 7 . sz . mellékletében
meghatározott feltételeknek és az általuk fenntartott oktatási intézményben eddig nem tudták
kialakítani az ott megszabott 1 db orvosi szobát .

E rendelet 54 § (5) bekezdése ugyanis kimondja: ha a nevelési-oktatási intézmény 1998 .
szeptember 1 je előtt kezdte meg a működését, a jegyzékben - (7 . sz. melléklet a 11/1994 . (VI . 8 .)
MKM rendelethez: jegyzék a nevelési-oktatási intézmények kötelező (minimális) eszközeiről és
felszereléseiről) - foglaltak alkalmazása 2003 . szeptember 1-jétől kötelező . Az említett rendelő
felszerelését az iskola-egészségügyi ellátásról szóló 26/1997 . (IX . 3 .) sz . NM rendelet
szabályozza .

A hozzám, 45579-1/2003 számon eljuttatott válaszából annyi kiderült, hogy a közoktatási törvény
módosítása az Országos Közoktatási Értékelési és Vizsgaközpont hatáskörébe utalta azt, hogy a
fenntartó kérésére, legfeljebb 2008 . augusztus 31-i dátumra módosíthatja a 2003 . szeptemberi
határidőt. Ugyanakkor olyan forrásokról Ön nem tett említést, amely lehetővé tenné a rendelők
kialakítását .

K/8503 .



Tisztelt Miniszter úr!

Az iskola-egészségügyi ellátásról szóló 26/1997 . (IX . 3 .) sz . NM rendeletnek megfelelően
felszerelt iskolaorvosi rendelő berendezése, - annak kialakításával együtt - a legszerényebb
becslések esetében is milliós tételt tesz ki, amely a kistelepülések anyagi erejét figyelembe véve
szinte megvalósíthatatlannak tűnik.

Két héttel ezelőtt levélben kerestem meg a Dél-Alföld Régiót alkotó 3 megye 2000 főnél kisebb
lakossal rendelkező településeinek polgármestereit, akik hozzám eljuttatott válaszaikban szinte
egységesen ugyanazt fogalmazták meg :

l . Az érintett kistelepülések egyikének az iskolája sem rendelkezik iskolaorvosi rendelővel és
annak kialakítására belátható időn belül esélytelennek tűnik, éppen az önkormányzatok
alulfinanszírozottsága miatt .

2 . A polgármesterek visszajelzéséből kiderül, hogy - a kistelepülési sajátosságoknak megfelelően
- a kicsi távolságoknak és a falumagba tömörült ellátásoknak, szolgáltatásoknak köszönhetően
legtöbbször az iskolától 100-200 méteres távolságra megtalálható a község orvosi rendelője is,
amely el tudja látni az iskolaorvosi teendőket, eszközparkja és műszerezettsége, valamint
személyi ellátottsága meghaladja az iskolaorvosi rendelővel szemben támasztott
követelményeket .

3 . Szintén e polgármesteri visszajelzésekből derül ki, hogy a legfontosabbnak azt tartják, hogy az
általuk vezetett község fenn tudj a tartani az iskoláj át, az oda j áró diákok pedig ne szenvedj enek
hátrányt más nagyobb és szerencsésebb településekre született társaiknál. Ehhez pedig
elengedhetetlenül szükséges például egy jól felszerelt szertár, nyelvi és számítástechnikai labor .

Tisztelt Miniszter úr! A probléma csak a Dél-alföld Régió megyéiben kb . 150 kistelepülési
önkormányzatot és több ezer diákot érint. Úgy gondolom tehát, hogy szükséges az említett
rendelet felülvizsgálata .

Kérdezem tehát, hogy mikorra tervezi az oktatási tárca az említett rendelet felülvizsgálatát?
Lehetőség van-e arra, hogy azokon a településeken, ahol néhány száz méter a távolság az iskola
és az orvosi rendelő között, ott felmentést kapjon az iskolafenntartó az iskolaorvosi rendelő
kialakítása alól? A probléma rendezésének másik módját kutatva kérdezem továbbá, hogy
csökkenthető-e az az eszközlista, amely az iskolaorvosi rendelő jelenleg érvényben lévő
felszereltségét szabályozza?

Kérem, válaszával segítse a kistelepülések érdekében végzett munkámat!

Budapest, 2004 . január 30 .
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